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číslo 8/2015, vydáno dne 27. 12. 2015 

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY 

Vážení spoluobčané, v tomto čísle zpravodaje Vám při-

nášíme informace z prosincového jednání zastupitelstva 

a další zprávy o dění v Cholticích a místních částech Le-

dec a Podhorky. 

Nové zastupitelstvo má za sebou rok práce pro městys. 

Hodnocení je na Vás, občanech. Jen Vy můžete posoudit, 

zdali sliby či informace, které jste dostali od kandidátů, 

dnes zastupitelů, jsou naplňovány či nikoliv. Jen Vy mů-

žete posoudit, jestli městys normálně funguje, rozvíjí se 

nebo skomírá. Možná je třeba někdy přijít na zasedání 

zastupitelstva a na vlastní oči a uši se přesvědčit o sku-

tečné práci svého zastupitele. Možná byste někteří nevě-

řili, že je to trochu jinak. 

Máme za sebou opět náročný rok. Realizovali jsme větší 

investice v ulicích Hellichova a U Školy (kanalizace, po-

vrchy), ale i na zámku (střecha kaple, depozitář). Snažíme 

při stavebních akcích ušetřit na další opravy obecního 

majetku, na podporu rozvoje školství, kultury a sportu. 

Bojovali jsme za obhájení dotace na malý zámek, uhájili 

jsme 6,6 mil. Kč, odpovídáme na anonymy ohledně dal-

ších dotací, no práce je stále dost. Provedli jsme bez 

problémů obměny na postech ředitele ZŠ Choltice a 

zámeckého zahradníka, zaměstnáváme naše občany 

vedené na úřadu práce, snažíme dávat práci našim živ-

nostníkům, když mají zájem a odpovídající schopnosti. 

Naštěstí je Vás stále dost, kteří dokážete práci ocenit, a 

to je povzbuzující. Já Vám za všechny, kteří mají tu čest 

pracovat pro městys Choltice, za to děkuji. Děkuji také 

našim zaměstnancům, kteří se starají o chod městyse, ať 

už se jedná o úřad, knihovnu, zámek, údržbu majetku a 

veřejné zeleně či ČOV. Děkuji všem dobrovolníkům, kteří 

ve svém volném čase bez nároků na odměnu pomáhají 

při organizaci kulturních a sportovních akcích. 

Rád Vám přeji klidné prožití vánočních svátků v kruhu 

svých nejbližších a v novém roce stále dost radosti, víry, 

optimismu a osobních úspěchů.           Mgr. Tomáš Bolek 

OHLÉDNUTÍ ZA OSLAVAMI 830. VÝROČÍ LEDCE 

Dne 8. srpna 2015 se uskutečnily oslavy „830 let výročí 
obce Ledec“ od první písemné zmínky. Oslavy se usku-
tečnily na návesních prostorách obce. 

Oslavy zahájil úvodním slovem starosta městyse Choltice 

Mgr. Tomáš Bolek. K organizačnímu zajištění oslav, pro-

gramu a poděkování promluvil předseda osadního výbo-

ru Jakub Kopecký. Za SDH Ledec promluvil velitel jednot-

ky Ing. Martin Kolář. Seznámení s historií obce Ledec od 

prvopočátku až po současnost přednesl Josef Kolář. 

Byly předány pamětní listy pěti nejstarším občanům a 

nejmladšímu občánkovi obce Ledec. Na návesních pro-

storách bylo možno shlédnout výstavu různé zemědělské 

techniky. V prostorách budovy obecního úřadu byla zří-

zena velice zajímavá expozice o historii obce a expozice 

historických dokumentů. V prostorách hasičské zbrojnice 

byla výstava místní hasičské techniky. Místní sbor dobro-

volných hasičů Ledec předvedl ukázku požárního útoku 

na cíl. Navštívili nás i lukostřelci, děti i dospělí si mohli 

vyzkoušet střelbu z luku na cíl. Byla zde i ukázka rádiově 

řízených motorových modelů helikoptér a dronů. Podě-

kování patří také hasičské jednotce z Choltic, za účast a 

technickou pomoc. 

 

Nejvíce si děti užívaly na skákacím hradu, koupání 

v bazénku, a různých soutěžních her. Kočár tažený 

kladrubskými bělouši povozil po Ledcích mnoho účastní-

ků oslav. Tropický den jsme všichni příjemně prožili ve 

velikém party stanu s perfektním občerstvením, s mnoha 

druhy jídla a chlazených nápojů. K tanci a poslechu nám 

hrála a zpívala kapela p. Václava Čermáka. Atmosféra 

byla nádherná s nádechem rodinné pohody. Oslavy se 

protáhly do pozdních hodin, všichni se velice dobře bavi-

li. Na závěr chci poděkovat sponzorům: městysi Choltice, 

panu Štěpánkovi za finanční podporu, členům osadního 

výboru, členům SDH Ledec a všem ostatním za pomoc 

uskutečnění průběhu oslav.  

J. Kolář,  Ledec 

CHOLTICKÝ ZPRAVODAJCHOLTICKÝ ZPRAVODAJCHOLTICKÝ ZPRAVODAJCHOLTICKÝ ZPRAVODAJ    

www.choltice.cz  
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INFORMACE Z 9. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTYSE CHOLTICE 

Zasedání se konalo v pondělí 14. 12. 2015 od 18:00 ve 

slavnostní místnosti Zámecké restaurace v Cholticích. 

Zúčastnilo se ho všech 11 zastupitelů a 22 občanů. Zápis 

s přesným zněním usnesení je k dispozici na podatelně 

Úřadu městyse nebo na www.choltice.cz. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace ředitelky školy o činnosti MŠ Choltice v roce 2015. 

Starosta přivítal na zasedání zastupitelstva ředitelku MŠ 

Choltice Evu Nevolovou a ředitelku ZŠ Choltice Mgr. Ivu 

Sedláčkovou a předal jim slovo k jejich prezentaci. Po 

jejich vystoupení jim poděkoval za jejich práci a požádal 

je o vyřízení poděkování i pedagogickému sboru a pro-

vozním pracovníkům. 

Ředitelka MŠ Choltice Eva Nevolová přednesla zprávu o 

činnosti MŠ Choltice za rok 2015. Veškeré zprávy o čin-

nosti mateřské školy jsou na webových stránkách školky. 

Do mateřské školky chodí 75 dětí. V letošním školním 

roce je cca 25 předškoláků. Zápis dětí pro další školní rok 

bude stanoven až po doplnění pravidel pro přijímání dětí 

do MŠ Choltice. 

Školka vzdělává děti podle výchovného programu „Hra-

jeme si, poznáváme a snažíme se chránit svět“. Děti do-

jíždí na plavání, do solné jeskyně, od ledna příštího roku 

má být ve školce přítomna také logopedka.  

Ředitelka dále informovala o provozních záležitostech, 

kdy byla zrenovována zahrada MŠ Choltice. V příštím 

roce je nutné opravit sociální zařízení ve školce. Ředitel-

ka seznámila s nevyhovujícím stavem, na který upozor-

ňují i hygienické kontroly, a poděkovala zastupitelům za 

vyčlenění částky v rozpočtu na jejich rekonstrukci.  

Více informací o MŠ Choltice se dočtete v samostatné 

příloze. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo Výroční zprá-

vu ZŠ Choltice za šk. rok 2014-2015. Ředitelka ZŠ Cholti-

ce Mgr. Iva Sedláčková přednesla zprávu o činnosti ZŠ 

Choltice a seznámila veřejnost s Výroční zprávou ZŠ Chol-

tice. Veškeré informace o činnosti i výroční zpráva jsou 

na webových stránkách základní školy.  

Základní školu v současné době navštěvuje 244 žáků v 11 

třídách. Školní družina má tři oddělení, rozšíření školní 

družiny by chtěla Mgr. Sedláčková navrhnout v příštím 

školním roce. Škola vyučuje podle vzdělávacího progra-

mu „Učíme se pro život 3“. Kromě toho se škola zapojuje 

také do celostátních či mezinárodních projektů. Např. 

využila možnosti zúčastnit se mezinárodního projektu 

Záložka do knihy spojuje školy, jehož cílem bylo navázání 

kontaktů mezi českými a slovenskými školami a podpora 

čtenářství prostřednictvím výměny záložek do knih. Sa-

mozřejmostí je, že škola připravuje také lyžařský kurz či 

zájezd pro žáky do Itálie. 

Zápis do první třídy se uskuteční 21. ledna 2016. Škola 

spolupracuje nejen se školkou v Cholticích, ale i se škol-

kami v okolí. Děti mohou ZŠ Choltice navštívit a vyzkou-

šet si školní den. 

V příštím roce je nutná především rekonstrukce kuchyně 

– Mgr. Sedláčková poděkovala zastupitelstvu za částku 

v rozpočtu na vybavení.  

Mgr. Sedláčková také připomněla oslavy 30 let ZŠ Cholti-

ce, které proběhly v závěru minulého školního roku a 

jichž se zúčastnili současní i bývalí pedagogičtí pracovníci 

i bývalí žáci. Do oslav se zapojily všechny třídy ZŠ Cholti-

ce. Mgr. Iva Sedláčková nahradila po 19 letech Mgr. Ale-

še Kalinu, který odešel do důchodu. 

Více informací o ZŠ Choltice najdete v samostatné přílo-

ze. 

Zastupitelstvo městyse vzalo na vědomí informace sta-

rosty o probíhajících stavebních pracích a provedených 

opravách obecního majetku. 

Starosta informoval přítomné o dokončování stavebních 

prací v ulicích U Školy a Hellichova. Zároveň informoval o 

dalších stavebních akcích a opravách obecního majetku, 

které byly realizovány v roce 2015. Více informací nalez-

nete na straně 8 Choltického zpravodaje.  

 

V této souvislosti byl zodpovězen dotaz občanky na 

umístění značky omezení rychlosti na 30 km/h v Okružní 

ulici. Starosta řekl, že by toto omezení musela schválit 

Policie ČR, která není nakloněna snižování rychlosti, ale 

je nakloněna plynulosti silničního provozu. Slíbil zahrnutí 

Okružní ulice do nové žádosti o snížení rychlosti spolu 

pro část ulice Nádražní (část za zahradami) a silnici mezi 

Jedousovem a Cholticemi. Technik městyse Pavel Vanču-
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ra vyjádřil podporu omezení rychlosti, ale též vyjádřil 

pochybnosti nad schválením obytné zóny a splněním 

technických podmínek, kterým asi ulice nevyhoví. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o přípravě akcí Výstavba ulice Severní a ulice U 

Obory. Starosta seznámil přítomné s vyhlášením zadáva-

cího řízení na akci Rekonstrukce komunikace Severní 

ulice. V rámci rekonstrukce bude provedena oprava ko-

munikace od křižovatky s ulicí Bohdana Jelínka. Dne 11. 

12. 2015 byly otevřeny obálky nabídkami uchazečů. Cel-

kem se přihlásilo 14 firem. Nejnižší nabídka je v hodnotě 

2,479 tis. Kč bez DPH. Nyní probíhá posouzení odborné 

části nabídek. Hodnoticí komise ve složení Ing. Petr Vlá-

šek (administrátor zadávacího řízení), Ing. Miroslav Ho-

rák, Ing. Jiří Hončík, Ing. Aleš Jiroutek (TDI), Pavel Vanču-

ra, Ing. Marie Fižová a Vendula Fižová dokončí výběr 

zhotovitele na počátku ledna 2016. 

Starosta dále uvedl, že stavba by měla být zahájena 

v březnu 2016, bude trvat zhruba tři měsíce, parkování 

vozidel bude možné na louce. Projektová cena je 4,9 mil. 

vč. DPH, vysoutěžená bude kolem 3 mil. Kč vč. DPH. 

V ulici U Obory se připravuje projektová dokumentace. 

Projekt, se kterým byli na podzim 2015 seznámeni obča-

né, musí být přepracován dle požadavků policie. Násled-

ně bude žádáno o územní rozhodnutí. Nová prezentace 

projektu bude pro obyvatele ulice uskutečněna v lednu. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo prodej po-

zemku p. č. 756/11 v k. ú. Choltice o výměře 397 m2 

firmě JV Capital, a. s. za cenu 280 Kč za m2 a režijní ná-

klady spojené s prodejem pozemku ve výši 11 066 Kč. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo prodej po-

zemku p. č. 756/9 v k. ú. Choltice o výměře 513 m2 panu 

L. M. za cenu 280 Kč za m2 a režijní náklady spojené 

s prodejem pozemku ve výši 13 278 Kč. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo pronájem 

pozemku p. č. 756/2 v k. ú. Choltice panu P. K. za cenu 

1 000 Kč ročně na dobu neurčitou s výpovědní dobou 

jeden rok. Starosta informoval přítomné o jednáních se 

zájemci o pozemky za Lesovnou. Byl zhotoven geome-

trický plán, který převádí pozemky ze zjednodušené evi-

dence do katastru nemovitostí. O pozemek č. 756/11 má 

zájem firma JV Capital, a. s., která vlastní sousední po-

zemek od roku 2008. O pozemek č. 756/9 má zájem L. 

M., který jej dlouhodobě užívá. Městys nemá pro po-

zemky žádné využití. Záměr byl řádně zveřejněn na 

úřední desce, jiný zájemci se nepřihlásili. Kupní cena za 

metr čtverečný je stanovena na 280 Kč. Pozemek č. 

756/2 si pronajme P. K., který jej rovněž dlouhodobě 

užívá, a to za cenu 1 000 Kč/rok, s výpovědní dobou je-

den rok.  

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo pronájem 

části pozemku p. č. 758/4 v k. ú. Choltice firmě Instav 

Hlinsko, a. s. na období výstavby místních komunikací 

Hellichova a U Školy, tj. od 19. 11. 2015 do 17. 12. 2015, 

pro zřízení stavebního dvora za cenu 1 000 Kč za celou 

dobu pronájmu. Starosta seznámil přítomné se žádostí 

firmy INSTAV Hlinsko, a. s. o pronájem části pozemku p. 

č. 758/4 v k. ú. Choltice (část ulice U Obory). Tento pro-

stor byl využíván jako staveniště firmy po dobu výstavby 

kanalizace v SZ části Choltic, nyní chce stejný prostor 

firma využívat jako staveniště po dobu rekonstrukce 

povrchů ve stejné lokalitě. Záměr byl řádně vyvěšen. 

Firma po skončení prací uvede prostor do původního 

stavu.  

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo smlouvu o 

smlouvě budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene-

služebnosti a smlouva o právu provést stavbu č. IV-12-

2014070/VB/01 název stavby: Choltice – knn – Čermák. 

Starosta seznámil přítomné se žádostí o zřízení věcného 

břemena včetně práva provést stavbu na pozemku číslo 

725/105 v ulici Na Hlásku – pro kabel nízkého napětí 

z důvodu nové výstavby v lokalitě. Městys za věcné bře-

meno získá 1 000 Kč bez DPH. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo smlouvu o 

zřízení věcného břemene č. EP-12-20002397/VB/1 Chol-

tice – přeložka kNN – Městys. Starosta informoval za-

stupitele o nutnosti schválení smlouvy o zřízení věcného 

břemena pro kabel nn v Severní ulici. Městys získá 1000 

Kč. Přeložka kabelu nn se prováděla z důvodu plánova-

ného budování nové komunikaci v ulici Severní. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo proná-

jem/pacht rybníku Chrtnický a rybníku Červený spolku 

Sdružení rybářů Choltic na dobu neurčitou s výpovědní 

dobou 2 roky. Nájemné za roky 2016-2020 je ve výši 

1500 Kč ročně za každý rybník, nájemné od roku 2021 je 

2500 Kč ročně za každý rybník. Nájemce je povinen 

hospodařit v souladu s Nařízením Pk č. 2/2013 o zřízení 

rezervace Choltická obora a plánem péče. Starosta se-

známil přítomné se situací na rybnících Červený a Chrt-

nický. Městys zrevitalizoval oba rybníky v letech 2013-

2014 z OPŽP a po dobu dvou let byly rybníky ponechány 

v klidovém stavu. Počátkem listopadu se uskutečnilo 

jednání s AOPK a s odborem životního prostředí Pardu-

bického kraje ohledně stavu rybníků po revitalizaci. Stav 

rybníků je uspokojivý, a tak je možné uvažovat o nasaze-
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ní rybí obsádky. Proto městys přistupuje 

k pronájmu/pachtu, aby nájemce mohl od roku 2016 na 

rybnících řádně hospodařit. Listopadového jednání se 

také zúčastnili zástupci Sdružení rybářů Choltic (SRCH), 

kteří mají zájem o hospodaření na obou rybnících a od 

městyse mají pronajaty rybníky Zrcadlo, Řehák, Velké 

podrybníčky, Malé podrybníčky a Marešák. Ve spolupráci 

s nimi byla navržena rybí obsádka pro oba rybníky, která 

musí být v souladu plánem péče, a kterou musí schválit 

Odbor životního prostředí Pardubického kraje. 

SRCH si podal žádost o pronájem rybníků Chrtnický a 

Červený. Na obou rybnících se v současné době nedá 

plnohodnotně rybařit z důvodu omezení vyplývajících z 

plánu péče, z toho důvodu chce Sdružení rybářů Choltice 

za první tři roky pronájem zdarma, v dalších letech 3 tis. 

Kč, v roce 2020 bude jednáno o navýšení nájemného. 

SRCH se bude o rybníky kompletně starat.  

Záměr pronájmu byl řádně vyvěšen. Dne 14. 12. 2015 

došla na podatelnu úřadu obálka s nabídkou ještě jedno-

ho zájemce, a to Rybářského klubu České republiky se 

sídlem v Humburkách u Nového Bydžova (RKČR). 

 

Starosta následně vyzval zástupce Sdružení rybářů Chol-

tic, aby představili svoji činnost a záměry s rybníky. Slova 

se ujal zástupce sdružení František Peml, který uvedl, že 

jsou seznámeni se situací a stavem rybníků. Počítají 

s většími nároky na údržbu a s tím, že rybníky mají ome-

zené možnosti chovu ryb v době po revitalizaci. Mají 

početný tým, který je schopen se o rybníky postarat jak 

při běžné činnosti, tak i při mimořádných situacích. Letos 

např. pomáhali při provzdušňování vody na Chrtnickém 

rybníku. K finanční otázce uvedl M. Šupík, že plán zaryb-

nění nepočítá s výdělkem, ale spíše to bude práce 

s údržbou a předpokládají tři období bez výdělku. Potom 

se teprve zjistí, jak bude hospodaření probíhat.  

Rybářský klub ČR nabídl nájemné ve výši 8 290 Kč ročně, 

10 tis. Kč na dětskou činnost plus 100 brigádnických 

hodin. Následovala diskuze, do které se zapojili nejen 

členové SRCHu, ale také místní, kteří vyjádřili názor, že 

rybníky by měly být bez ohledu na výši nabízeného pro-

nájmu svěřeny do péče místním rybářům. Vendula Fižo-

vá, Ing. Marie Fižová a Ing. Jan Málek s tímto nesouhlasili 

vzhledem k politice "řádného hospodáře" a především z 

důvodu rovnoprávnosti obou nabídek, kdy zástupci Ry-

bářského klubu České republiky neměli dle jejich názoru 

možnost se před zastupiteli prezentovat. Starosta uvedl, 

že RKČR o zasedání zastupitelstva věděl a mohl využít 

možnosti veřejně se prezentovat, nepřišli. Je na zvážení, 

zda je částka 8 tisíc ročně tak podstatná, aby vyvážila 

znalost místních poměrů a důvěru v lidi, kteří jsou nám 

dobře známí, prověření několikaletou spoluprací a 

k jejich dosavadní péči o rybníky není výhrad. Je veřejný 

zájem městyse, aby péči o rybníky vykonávali lidé, kteří 

to umějí, znají prostředí a městys s nimi má dobré zku-

šenosti, a nikoliv nám neznámé spolky. Městys má jako 

vlastník rybníků odpovědnost vůči orgánům ochrany 

přírody a poskytovateli dotace za jejich řádné využívání, 

zvláště za jejich ochranu před nevhodným hospodaře-

ním. Případné sankce za porušení podmínek hospodaření 

by platil vždy městys. Cena za nájem je v tomto ohledu 

vedlejší a povinnost řádného hospodáře je v tomto pří-

padě plněna právě výběrem vhodného nájemce, nikoliv 

cenou pronájmu. 

SRCH následně prostřednictvím zástupce Miroslava Šupí-

ka navrhl, že je ochoten hradit výši nájemného 3 tis. Kč 

ročně od prvního roku pronájmu.  

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo výši stočného 

od 1. 1. 2016 ve výši 19 Kč/m3 včetně DPH. Při použití 

směrného čísla roční spotřeby ve výši 35 m3 na občana 

je cena stočného 665 Kč. Starosta seznámil přítomné 

s financováním provozu čistírny odpadních vod a se sta-

vem rezervy ve fondu obnovy. Městys do fondu obnovy 

ČOV a kanalizace ročně ukládá částku 200 tis. Kč, která 

bude použita na obnovu technologie ČOV a opravy stá-

vající kanalizace, protože technologie ČOV stárne a bude 

potřeba v nejbližší budoucnosti zásadních oprav. Cena 

stočného pro rok 2016 zůstává ve stejné výši jako 

v letošním roce, tj. 19 Kč/m3 včetně DPH. Při použití 

směrného čísla roční spotřeby ve výši 35 m3 na občana je 

cena 665 Kč/rok.  

Je také nutné důsledně oddělovat balastní vody od 

splaškových, nejen kvůli zátěži čistírny, ale také kvůli 

připravované změně legislativy, která má zpoplatnit po-

čet odváděných vod na ČOV. V současné době vypouští 

ČOV zpět do Struhy cca 48 – 50 tis. kubíků vod ročně, což 

je těsně pod nově stanoveném limitu (50 tis. m3), kdy se 
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nebudou muset ještě platit poplatky za vypouštění. Ná-

klady na ČOV pak vzrostou o tytu poplatky státu. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo smlouvu o 

dotaci s Pardubickým krajem na poskytnutí neinvestiční 

dotace v požární ochraně na výdaje JSDH v roce 2015. 

Pardubický kraj rozpouští jako každý rok v závěru roku 

rezervy, starosta tak informoval přítomné, že městys 

získal účelovou dotaci pro jednotku SDH ve výši 15 229 

Kč. Z dotace budou hrazeny výdaje na odbornou přípravu 

velitelů a strojníků, hasičský materiál spotřebovaný při 

zásazích a věcné vybavení a opravy techniky. 

 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo rozpočtové 

opatření č. 8/2015. Starosta prezentoval rozpočtové 

opatření č. 8/2015, kde komentoval ty nejdůležitější 

položky – v oblasti příjmů se navyšuje položka daní ze 

závislé činnosti o 30 tis. Kč, daň z příjmů fyzických osob o 

50 tis. Kč, dále se navyšuje položka odvodu z výtěžku 

provozování loterií o 10 tis. Kč, položka správní poplatky 

se navyšuje o 100 tis. Kč, zvyšuje se položka příjmy 

z prodeje těžby dřeva o 52 tis. Kč, položka odpadních vod 

se navyšuje o 15 tis. Kč za stočné a 20 tis. Kč za přijaté 

příspěvky na kanalizační šachty, položka příjmů ze vstup-

ného (zámek) se navyšuje o 150 tis. Kč, příjmy z prodeje 

upomínkových předmětů se navyšují o 21 tis. Kč a navy-

šuje se položka převody rozpočtových účtů o 135 tis. Kč. 

Celkově se příjmy zvyšují o 821 534,63 Kč. Obdobným 

způsobem byly prezentovány i výdaje – navyšuje se po-

ložka platy zaměstnanců v paragrafu zachování a obnova 

kult. památek o 20 tis. Kč, jedná se o plat kastelána, kde 

došlo k úpravě platových tabulek formou nařízení vlády, 

s tím došlo i k adekvátní úpravě sociálního a zdravotního 

pojištění, navyšuje se položka oprav v paragrafu ambu-

lantní péče o 19 tis. Kč, položka oprav v paragrafu po-

hřebnictví se navyšuje o 18 tis. Kč (oprava vstupní brány 

a pomníku padlých z 1. světové války), navyšuje se po-

ložka oprav v paragrafu komunálních služeb a územního 

rozvoje o 28,5 tis. Kč, navyšuje se položka ostatních 

osobních výdajů v paragrafu péče o vzhled obcí a veřej-

nou zeleň o 30 tis. Kč, kde se jedná o odměnu bývalého 

zahradníka Petra Bocha, který provádí odborný dohled a 

odměny ledeckým občanům za péči o veřejná prostran-

ství v Ledci, navyšuje se položka neinvestičních transferů 

cizích příspěvkových organizací v paragrafu domovy o 20 

tis. Kč, kde se jedná o zvýšení příspěvku domovům dů-

chodců v Přelouči a Heřmanově Městci, navýšení položky 

odměny členů zastupitelstva obcí o 15 tis. Kč, kde se 

jedná o zvýšení příjmu starosty, který byl upraven naří-

zením vlády a dále úpravy převodů mezi jednotlivými 

fondy. Výdaje se celkově navyšují o 433 126 Kč; rozdíl ve 

výši 388 398,63 Kč zůstane v rezervě. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo podle § 99 

odst. 2 a § 102 odst. 2 a) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-

cích, pověření starosty k provádění rozpočtových opat-

ření schváleného rozpočtu příjmů a výdajů na rok 2015 

v období od 15. prosince 2015 do 31. prosince 2015 

v neomezené výši s tím, že si zastupitelstvo vyhrazuje 

schválení těchto rozpočtových opatření na svém prvním 

zasedání v roce 2016. Starosta požádal zastupitelstvo o 

souhlas k provedení nezbytných rozpočtových opatření 

za období od posledního veřejného zasedání v roce do 

konce roku s tím, že přijatá rozpočtová opatření budou 

projednána a schválena na prvním zasedání zastupitel-

stva v novém roce. Důvodem je časový nesoulad mezi 

povinností městyse odevzdat roční výkazy FIN (22. 1. 

2016) a termínem prvního zasedání zastupitelstva. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo rozpočet měs-

tyse Choltice pro rok 2016 jako schodkový s příjmy ve 

výši 21 577 tis. Kč a výdaji ve výši 22 461 tis. Kč. Scho-

dek rozpočtu je pokryt úvěrem. Starosta městyse zahájil 

prezentaci rozpočtu městyse pro rok 2016 konstatová-

ním, že rozpočet byl navržen jako schodkový, kdy scho-

dek bude kryt úvěrem a přebytkem hospodaření roku 

2015. Poté předal slovo předsedkyni finančního výboru 

Olze Heřmanové, která prezentovala příjmovou část 

rozpočtu – komentovala nejvyšší položky.  

Jednalo se o daňové příjmy, které byly navrženy 

v celkové výši 15 795 tis. Kč, dále příjmy z poplatků 

v celkové výši 1 244 tis. Kč, majetkové daně ve výši 

1 300 tis. Kč. Nedaňové příjmy byly navrženy v celkové 

výši 3 945 tis. Kč, kde předsedkyně finančního výboru 

komentovala některé položky. Objasnila také přítomným 

dotace městyse – jednalo se o dotaci ze státního rozpoč-

tu ve výši 1 294 tis. Kč, o ostatní neinvestiční dotaci ze 

státního rozpočtu ve výši 33 tis. Kč, kde se jednalo o 

příspěvek na veřejně prospěšného pracovníka a převod 

z rozpočtových účtů ve výši 510 tis. Kč. Příjmy byly navr-

ženy v celkové výši 21 577 tis. Kč. 
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Starosta městyse prezentoval výdajovou části rozpočtu, 

a to dle jednotlivých paragrafů. Objasnil jednotlivé para-

grafy přítomným. Kromě financování běžného provozu 

městyse jsou navrženy peníze mimo jiné také na: výstav-

bu nové ulice Severní (3,8 mil. Kč), výstavbu nového 

chodníku v Nádražní ulici (400 tis. Kč), instalaci čerpadla 

do studny na hřbitov (50 tis. Kč), výstavbu dešťové stoky 

z Okružní ulice přes ulici U Obory, koupaliště do Struhy 

(460 tis. Kč), modernizaci WC pro MŠ (200 tis. Kč), poří-

zení multifunkční pánve pro kuchyň ZŠ (500 tis. Kč), roz-

šíření veřejného osvětlení v Ledci (100 tis. Kč), výměnu 

oken na zámku a na obecní budově v Ledci, a další. Výda-

je jsou navrženy v celkové výši 22 441 tis. Kč.  

Ing. Fižová následně navrhla úpravu rozpočtu, a to navý-

šení příspěvku pro SDH o 20 tis. Kč a snížení položky 

investic na silnice. Návrh zvýšit příspěvek hasičům byl 

zastupiteli akceptován, ale starosta navrhl nesnižovat 

položku investic na silnice, ale uvedenou částku čerpat 

z přebytku hospodaření roku 2015. Zastupitele akcepto-

vali také. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí zprávu 

kontrolního výboru o kontrole plnění usnesení. Starosta 

vyzval předsedu kontrolního výboru Ing. Jana Málka 

k přečtení zprávy kontrolního výboru o kontrole plnění 

usnesení. Ing. Málek zkonstatoval, že v současné době 

jsou plněna veškerá usnesení nového zastupitelstva, 

vyjma usnesení o bezúplatném převodu pozemku od 

AOPK, které bude zrušeno. Starosta vysvětlil, že se jedná 

se o pozemek p. č. 956 o výměře 198 m2 v k. ú. Choltice 

do vlastnictví městyse Choltice. Jedná se o koryto přiva-

děče vody do Chrtnického rybníka. Účelem převodu je 

sjednotit vlastnictví celé napouštěcí soustavy rybníka 

Chrtnický a umožnit tak jednotnou správu přivaděče 

městysem Choltice. Tento převod se agenturou vyjedná-

val cca 3 roky, ale po dokončení všech příprav se Agentu-

ra ochrany přírody a krajiny se rozhodla nepodepsat 

smlouvu o bezúplatném převodu, žádá převod úplatný. 

Deset usnesení souvisejících s inventurou na zámku 

z roku 2014 zůstává v režimu průběžně plněných.  

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo Obecně zá-

vaznou vyhlášku č. 1/2015, kterou se stanovují pravidla 

pro pohyb psů na veřejném prostranství. Starosta se-

známil přítomné se změnami obecně závazné vyhlášky č. 

1/2015, kterou se stanovují pravidla pro pohyb psů na 

veřejném prostranství v městysi Choltice. Došlo 

k rozšíření zákazu volného pobíhání psů na lokality 

v Ledci a v ulici Na Hlásku. Byly také rozšířeny povinnosti 

majitele psa – musí chodit se psem, který má známku, a 

musí po svém psovi uklízet exkrementy. Možnost pustit 

psa na volno je pouze za hranicemi obce, případně za 

ulicí Severní. Na území městyse tato možnost není, ani 

v oboře.  

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo Obecně zá-

vaznou vyhlášku č. 2/2015 o místním poplatku za uží-

vání veřejného prostranství. Starosta seznámil přítomné 

s nutností upravit obecně závaznou vyhlášku o poplatku 

za užívání veřejného prostranství – byla přesně stanove-

na vyhrazená místa, na kterých je možné poplatek vybí-

rat. Například v případě sušení sena na veřejném pro-

stranství před domem se jedná o zábor veřejného pro-

stranství podléhající poplatku, ale je vždy třeba přistupo-

vat k těmto záležitostem z obou stran s rozumem. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo Obecně zá-

vaznou vyhlášku č. 3/2015 o stanovení systému shro-

mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a od-

straňování komunálních odpadů a nakládání se staveb-

ním odpadem. Předseda komise pro životní prostředí 

Ing. Rudolf Havlík seznámil přítomné s obecně závaznou 

vyhláškou o stanovení systému shromažďování, sběru, 

přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 

odpadů a nakládání se stavebním odpadem. Vyhláška 

stanovuje sběrná místa a možnosti třídění občanů v měs-

tysi. Mimo jiné však také určuje omezení svozu TKO na 

1x za 14 dní. Vzhledem k této skutečnosti vznikla petice 

občanů, kteří si přejí mít možnost svážet TKO každý tý-

den. Starosta městyse s touto peticí přítomné seznámil a 

uvedl, že ji podepsalo přes 60 občanů. 

Vendula Fižová vyjádřila omluvu občanům za toto ome-

zení v průběhu kalendářního roku, a následně i svým 

hlasováním se rozhodla vyjádřit podporu občanům, kteří 

podepsali petici. Jak uvedla, dle průzkumu v okolních 

obcích sváží odpad každý týden a v lokalitách, kde mají 

jinou svozovou firmu odpadu, než je SOP, a. s., i za jiné 

ceny a doplatky obcí za občany. Z toho důvodu se do-

mnívá, že by mělo dojít k revizi smlouvy se SOP, a. s., 

případně k vyhledání jiného poskytovatele služeb svozu 

TKO. Toto však může nastat až v případě pro rok 2017, 

nyní je dle starosty nutné zajistit svoz odpadu občanům 

od 1. 1. 2016. Starosta k tomu také dodal, že městys 

Choltice je akcionářem SOP, a. s., a v posledních dvou 

letech získal 100-120 tis. Kč na dividendách. K názoru V. 

Fižové se přidal i Ing. Horák, který uvedl, že 60 občanů, 

kteří se podepsali pod petici, není zanedbatelné množ-

ství a je třeba na jejich názor přihlížet. 

Kontejnery v Okružní ulici budou vyváženy každý týden. 

Starosta také uvedl, že je možné přistavovat obecní kon-

tejner na bioodpad vícekrát, aby se bioodpad do popel-
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nic nedával ani po skončení svozu BIO odpadu. Na pod-

zim byly kontejner k dispozici 2x u Řeháku a byl plně 

občany využit. Pleny je možné dávat do modrých pytlů 

s logem SOP (totožné na papír) a umístit je vedle směsné 

popelnice. Budou SOPem odvezeny. Toto bylo dojedná-

no s ředitelem SOP minulý týden. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo dodatek č. 

1/2016 ke smlouvě č. 024/02 o odvozu s SOP, a. s.  Tím-

to dodatkem je zajištěn odvoz komunálního odpadu od 

1. 1. 2016. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo zápis do kro-

niky za rok 2012. Starosta informoval o předloženém 

zápisu do kroniky za rok 2012 kronikářkou Ing. Marií 

Fižovou. Zastupitelé měli možnost si zápis předem pře-

číst, jejich úpravy a připomínky budou zapracovány. 

Kronikářka M. Fižová potvrdila starostovi, že jeho připo-

mínky k předloženému zápisu akceptuje. Je možné tak 

zápis schválit. 

Zastupitelstvo městyse Choltice bere na vědomí 

informace starosty o dění v městysi od posledního 

zasedání zastupitelstva. 

Starosta informoval přítomné: 

• O novém nájemci v lékárně U Romedia v Cholticích, 

který převzal prostory k 1. 12. 2015. 

• O přípravě kroniky místní části Ledec, kterou připra-

vuje Miroslav Krejčík z Rašov ve spolupráci 

s rodinou Kolářových z Ledec.  

• O stížnosti obyvatel penzionu čp. 160, kteří si stěžují 

na rušení nočního klidu v době konání hudebních 

produkcí na zámku. Obecní stráž bude v této souvis-

losti o sobotách působit v městysi od 2.30 do 5.30 

hodin.  

Zastupitelstvo městyse Choltice bere bod Různé na 

vědomí. Byly zodpovězeny dotazy občanů týkající se 

dešťové kanalizace a propagace městyse v médiích.  

Dešťová kanalizace a oddělení splaškových vod od deš-

ťových v ulici Lipoltické bude vybudováno v nejbližších 

letech. 

Veškeré kulturní akce jsou prostřednictvím médií propa-

govány, a to i v rámci dobrých vztahů předsedkyně komi-

se Venduly Fižové s novináři. Starosta přesto požaduje 

zlepšení propagace.  

ODVOLÁNÍ PROTI PLATEBNÍMU VÝMĚRU 

Městys Choltice byl úspěšný s odvoláním proti plateb-

nímu výměru. Původní výměr na 7 957 571 Kč za rekon-

strukci malého zámku čp. 5 Ministerstvo financí ČR jako 

odvolací orgán snížilo částku na výši 1 357 351,- Kč. Na-

máhavá roční práce s rozporováním nesprávného a ne-

přiměřeného postupu poskytovatele dotace, tj. ÚRRS SV, 

a s obhajováním našeho postupu před některými míst-

ními nepřejícími osobami přinesla efekt v úspoře 

6 600 220 Kč. Tedy 83 % dotace nám bylo uznáno jako 

oprávněně využité. Již v červnu jsme byli úspěšní 

s žádostí o prominutí penále ve výši 100%, ušetřili dalších 

947 489 Kč. Žádné penále nám tedy nehrozí.  

Protože jsme již v květnu uhradili na účet ÚRRS SV vratku 

dotace ve výši 2 950 941 Kč, která zůstala po vyhovění 

naší žádosti o prominutí 75 % odvodu ze 24. 11. 2014, 

nyní by se nám mělo vrátit do rozpočtu 1 593 590 Kč, 

které bychom měli použít na stavbu ulice U Obory. 

V lednu na pracovní poradě zastupitelů projednáme, jak 

budeme pokračovat dále, co se týká zbytku vratky. Děku-

ji všem, kteří se na zvoleném postupu odvolání  podíleli 

či mu alespoň aktivně vyjadřovali podporu. Nebylo to 

marné. Bohužel byla tato nešťastná záležitost značně 

zneužívána některými osobami, jak v předvolebním ob-

dobí, tak v průběhu celého roku 2015. Bohužel. 

Mgr. Tomáš Bolek 

Dovoluji si krátkou reakci v této záležitosti. Ano, je prav-
dou, že někteří z nás měli rozdílné názory na postup 
starosty městyse v této věci. Některé komentáře je však 
nutné uvést na pravou míru. Bezesporu je však jasná 
jedna věc, upřímně gratuluji městysi k úspěchu a obča-
nům k penězům, které se budou moci účelně proinves-
tovat.   

Chci jen podotknout skutečnost, že tuto nešťastnou zále-
žitost nikdo v předvolebním období nezneužíval, neboť 
v té době ještě nebyla známa ani informace o vratce či 
její výši. V roce 2015 nikdo neměl jediný důvod této in-
formace zneužívat – to, že někteří leckdy vyjadřovali 
rozdílný názor nad zvoleným postupem starosty městy-
se, je pravdou. Nevím však, co je na vyjádření odlišného 
názoru a obavách z postupu „zneužíváním situace“. 

Navíc některé odlišné názory se ukázaly jako správné – 
z důvodu obav o placení penále byla vratka skutečně 
letos v červnu prostřednictvím kontokorentního úvěru 
zaplacena. To, že nám v současné době budou finance 
vráceny, je nynější příjemný bonus.  

K tomu se však nikdy nikdo nevracel. Bohužel. 

I přes názorové spory, které mezi námi v této problema-
tice byly, se ale všichni všemi svými dostupnými pro-
středky snažili o to, aby celý výsledek dopadl pro městys 
co nejlépe. A dopadl, je namístě skutečně blahopřát. A 
zároveň sama za sebe dodávám a uznávám – ano,  v  
některých věcech jsem se mýlila. „Mýlit se je lidské,“ 
říkal již Cicero. Ale jak zároveň říká Chérie Carter-
Scottová: „Neexistují chyby, jen ponaučení.“       V. Fižová 
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JAK SE SCHÁZELI ZASTUPITELÉ V ROCE 2015 

V roce 2015 se uskutečnilo 9 zasedání zastupitelstva, 

které navštívilo 149 občanů, nejvíce 23 na 7. zasedání 

dne 21. 9. 2015. Zastupitelé přijali celkem 85 usnesení a 

3 usnesení nepřijali. Nejvícekrát PRO hlasovali Mgr. To-

máš Bolek a Olga Heřmanová (85x). Nejvícekrát PROTI 

hlasoval Ing. Jan Málek (8x). Nejvícekrát se při hlasování 

ZDRŽELA Vendula Fižová (14x) a nejvíce byla z hlasování 

OMLUVENA Ing. Marie Fižová (9x). Na pracovních pora-

dách zastupitelů jsme se sešli celkem 24 krát. Děkuji 

všem zastupitelům za práci odvedenou pro městys Chol-

tice, včetně místních částí Ledec a Podhorky. 

SVATEBNÍ OBŘADY V ROCE 2015 

Počet svateb v letošním roce vyrovnal rekord z roku 

1990. U našeho matričního úřadu bylo letos uzavřeno 

celkem 35 občanských svateb. V roce 2014 to bylo 26 

svateb. Jako oddávající se střídali starosta Mgr. Tomáš 

Bolek (21x) a místostarosta Mgr. Jan Pavlík (14 x). Dále 

jsme uspořádali jednu zlatou svatbu (Mgr. Tomáš Bolek) 

a umožnili konání dvou svateb církevních. Naše matri-

kářky si rozdělily své povinnosti takto: Ing. Lada Horáč-

ková 19x a Jana Koláčná 16x. Ke konání svatebních obřa-

dů využíváme zámecké prostory, a to obřadní místnost, 

která je po rekonstrukci v roce 2012 stále více žádaná 

(13x), místo v parku pod platanem (13x) a kapli sv. Ro-

media (9x). Obě církevní svatby a zlatá svatba se konaly 

rovněž v kapli. Zájem o konání svateb na choltickém 

zámku nás velmi těší, a proto se snažíme stálým zlepšo-

váním prostředí tento zájem podporovat. Již v tuto dobu 

přijímáme rezervace termínů svatebních obřadů na rok 

2016. 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ V ROCE 2015 

 

Rádi pokračujeme v krásné tradici a tou je vítání choltic-

kých občánků. Vítání pořádáme v zámecké obřadní míst-

nosti a letos jsme vítali 3x. Celkem jsme přivítali 11 dětí, 

z toho 7 děvčat a 5 chlapců. Vloni to bylo 17 dětí, z toho 

7 děvčat a 10 chlapců. Při vítání mi pomáhaly Patricie 

Vachutková ze sociální komise a naše matrikářka Lada 

Horáčková. Při zpívání dětem se střídaly Iva Frýdová, 

Iveta Frýdová, Natali Farkašová a Monika Kaplanová. 

Všem jim za pomoc velice děkuji. 

PÉČE O MAJETEK V ROCE 2015 

S financemi to letos nebylo jednoduché. Přesto se nám 

podařilo opravit dost obecního majetku. 

Odkanalizování SZ části Choltic. Firma INSTAV HLINSKO, 

a. s. dokončila 18.11.2015 stavbu kanalizace, kolaudace 

proběhla bez problémů  15. 12. 2015. Stavební práce 

zahrnovaly splaškovou kanalizaci v ulicích Lipoltická, 

Hellichova, U Školy a Luční v celkové délce 837,7 m. Ko-

nečná cena je 3 908 164 Kč, což je o 84 131 Kč méně, než 

byla vysoutěžené cena na začátku stavby. Úspora. Na 

stavbě zůstal domluvený nedodělek a to dokončení po-

kládky chodníku v Lipoltické ulici a Luční, což bude do-

končeno do 30. 4. 2016. Dodatečně rozhodlo zastupitel-

stvo o zafinancování přípojek občanům. Ze 45 provede-

ných přípojek bylo nově zhotoveno 34 a pouze přepoje-

no 11. Celková délka zhotovených přípojek byla 162 m a 

cena 246 176 Kč byla plně uhrazena z rozpočtu městyse, 

tedy bez spoluúčasti majitelů. Vedlejší stavbou bylo pro-

dloužení dešťové kanalizace (stoka D1) v ulici U Školy o 

17 metrů v ceně 53 775 Kč. Uhrazeno z rozpočtu městy-

se. Městys tak dílo v předpokládané hodnotě 10 mil. Kč i 

díky získané dotaci z Pardubického kraje ve výši 2,79 mil. 

Kč postavil za 1,8 mil. Kč.  

Rekonstrukce místních komunikací Hellichova a U Ško-

ly. Domy v těchto ulicích byly stavěny v polovině 80. let. 

Dnes se obyvatelé dočkali asfaltových ulic. Rovněž tuto 

stavbu u nás vyhrála firma INSTAV HLINSKO, a.s. Nastou-

pila 14. 9. 2015 a práce skončily 17. 12. 2015, tedy o 

týden dříve, než stanovila smlouva. Nedokončené zůsta-

nou pouze zahradní úpravy zelených ostrůvků. Budou 

osety na jaře. Velmi přidanou hodnotou této akce je 

propojení obou ulic s ulicí Luční v délce 143 m. V létě jen 

hlína, dnes asfalt. Dohromady jsme vystavěli 511 m ulic a 

k tomu 140 m chodníku. Stavební práce nás stály 

6 854 300 Kč vč. DPH, což je o 393 474 Kč méně, než byla 

vysoutěžené cena. Opět další úspora obecních financí. V 

nové části Hellichovy ulice budou po novém roce instalo-

vány 4 lampy VO, na konci ulice U Školy jedna, v ulicích 

bude nově instalován obecní rozhlas.  

Prodloužení vodovodního řadu v ulicích U Školy a Helli-

chova. V ulici U Školy bylo firmou INSTAV HLINSKO, a. s. 

položeno vodovodní potrubí v délce 84 metrů a 3 přípoj-

ky. Cena stavby byla původně vysoutěžena ve výši 381 

tis. Kč, po jednání o slevě jsme nakonec získali cenu 243 

tis. Kč vč. DPH. Úspora obecních financí 138 tis. Kč. 
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Opravy střechy a klempířských prvků na zámecké kapli 

sv. Romedia. Práce provedla firma Pavel Heřman 

z Pardubic v období září až listopad. Cena byla na počát-

ku opravy stanovena 619 tis. Kč vč. DPH, nyní po dokon-

čení je cena 548 655 Kč vč. DPH. Městys získal na tuto 

akci dotaci z MK ČR ve výši 350 tis. Kč, a tak úspora ve 

výši 70 tis. Kč bude vrácena do státního rozpočtu. 

Oprava oken v zámeckém depozitáři. Letos se nám po-

dařilo na opravu oken získat dotaci od Pardubického 

kraje ve výši 50 tis. Kč a tak jsme s celkovým nákladem 

148 tis. Kč opravili 7 oken na západní a jižní straně. 

Všechny práce prováděl v nejvyšší kvalitě choltický truh-

lář Jaroslav Petr. 

Nátěry oken na straně do nádvoří. V průběhu letošního 

podzimu probíhaly ještě nátěry oken na straně do ná-

dvoří, kde byla díky osobnímu nasazení kastelána Lukáše 

Rychteckého a údržbáře Františka Drahoše natřena 

zhruba čtvrtina oken. 

Úprava výtluků komunikací. Za necelých 150 tis. Kč pro-

běhly opravy místních komunikací jak v Cholticích, tak 

Ledci a Podhorkách. Opravy provádíme přeasfaltováním 

a přestříkáním turbem, nezpevněné komunikace jsme 

doplňovaly štěrkem. 

V srpnu proběhla překládka kabelu nn v Severní ulici za 

145 tis. Kč. Zasahoval do budoucí komunikace. 

Oprava fasády márnice na hřbitově. Jedna ze hřbitov-

ních staveb, dnes sloužící jako sklad nářadí, dříve jako 

márnice, má opravenou fasádu na čelní straně.  

Oprava chodníku u sběrných surovin. Kdo jde pěšky na 

nádraží či z nádraží, jistě ocení opravený chodník. Kom-

pletní přeložení provedla firma Michala Kálese.  

Oprava chodníků v Nádražní ulici. Michal Káles opravil 

nejhorší části chodníků v Nádražní ulici. Oprava spočívala 

v rozebrání dlažby, urovnání podkladu a znovu položení 

původní dlažby.  

Stavba kanalizační přípojky do Zámecké restaurace. 

Přípojka byla ve špatném stavu, docházelo k jejímu 

ucpávání. 

Oprava vstupního chodníku do DCHB čp. 260 včetně 

odizolování zdi. Vzlínající vlhkost pronikala až do pří-

zemního bytu. Tento problém je nyní odstraněn. 

Výstavba chodníku u zdravotního střediska. Za 260 tis. 

Kč provedl práce Michal Káles. Dotace z Pardubického 

kraje byla 100 tis. Kč. 

Předláždění autobusových nástupišť. Naši zaměstnanci 

Ladislav Boháč a Barbora Kolářová postupně předláždili  

všechny tři nástupiště před choltickým hřbitovem.  

Oprava vstupní brány na choltickém hřbitově. Byla pro-

vedena oprava opadané omítky včetně nátěru.  

Oprava památníku obětí 1. sv. války. Jedná se pouze o 

dílčí opravu, budeme opakovaně žádat o dotaci na nový 

památník z kamene.  

Výměna podzemních kabelů veřejného osvětlení a roz-

hlasu. V rámci výstavby splaškové kanalizace v ulicích 

Lipoltická, Hellichova, U Školy a Luční. V ulici Lipoltická 

byly lampy demontovány, zrepasovány a nově instalová-

ny do zeleného pásu. Vyměnili jsme ampliony. 

Rekonstrukce zámeckého depozitáře. Včetně nové elek-

troinstalace, EZS, oprava dveřních zámků, zhotovení 

podlah, opravy omítek a výmalba za 246 tis. Kč.  

Oprava a revize elektroinstalace v pronajatých prosto-

rách zámku za 55 tis. Kč. 

Oprava bytu v čp. 2 po požáru, náklady cca 180 tis. Kč 

uhrazeny pojišťovnou 

Dále jsme provedli opravy či výměny nouzových světel 

v DPS a DCHB, nátěr střechy zdravotního střediska, 

opravy 2 ks lamp VO, instalace vchodových plastových 

dveří v DCHB 260, nátěry zábradlí a zástěn v DPS čp. 160, 

oken a dveří, malování u dětské lékařky, odpadního ka-

nálku v zámecké restauraci, cesty Luční – Hellichova. 

V oboře proběhlo větší kácení nebezpečných stromů a 

instalace závory u hájovny. Začaly práce na elektroinsta-

laci v kravínu, kde plánujeme zázemí pro naše technické 

služby.  

ADVENT NA CHOLTICKÉM ZÁMKU 

Tradiční akci Advent na choltickém zámku jsme netra-

dičně prožili již 29. listopadu. Počasí sice nepřálo, ale 

Vaše odhodlání dorazit nás mile překvapilo. 

Do programu jsme znovu zařadili tvořivé dílny, které 

probíhaly v malém zámku čp. 5.  Děti si mohly vyzkoušet 

výrobu mýdla, papírových ozdob, nazdobit si perníček, 

filcováním ozdobit tužku apod. 

V obřadní síni se konala akce Den pro dětskou kni-

hu.  Pořadatelem byla Knihovna městyse Choltice spolu 

s LLM – kmenem Trilobit. Pro děti byl připraven knižní 

kvíz, četly se úryvky z knih a  na závěr Trilodivadlo 

s Mikulášovými patáliemi. Nabídku doplňoval prodej knih 

s 10 % slevou. 
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Kaple Sv. Romedia se v 15.00 hod. rozezněla koncertem 

žáků ZUŠ Přelouč pod vedením Mgr. Markéty Váňové a 

vystoupením školního pěveckého souboru pod vedením 

Mgr. Jana Čermáka. Nádvoří patřilo jarmarku a zabijač-

kovým dobrotám z restaurace Zámek Choltice.  

 

Výstavu adventních věnců jste našli v prostorách zámku 

v salla terreně. Každý návštěvník také vybral 6 věnců, 

které se mu nejvíce líbily. Děkujeme za všechny Vaše 

hlasy do soutěže a výsledky  zveřejňujeme: 1. místo Věra 

Krejcarová s 35 hlasy, 2. -3. místo  Keramický kroužek při 

ZŠ Choltice s 32 hlasy, Lída Karabcová s 32 hlasy, 4. místo 

Monika Korbel‘ová s 31 hlasy, 5. místo  Markéta Zářecká 

s 28 hlasy, 6. místo Věra Vyhnálková s 27 hlasy. 

Vánoční strom jsme v 17.00 hod. slavnostně rozsvítili za 

zpěvu žáků ZŠ Choltice pod vedením Mgr. Zuzany Vy-

hnálkové. Děkujeme všem autorkám krásných advent-

ních věnců za jejich zapůjčení, děkujeme také všem spo-

lupořadatelům za jejich přiloženou ruku a v neposlední 

řadě znovu děkujeme Vám všem, kteří jste přišli. 

Za tým organizátorů Lukáš Rychtecký a Radka Zelenková 

ZÁJEZD DO PRAHY  

Stalo se knihovnickou tradicí pořádat podzimní zájezd za 

kulturou do Prahy, letos padla řada na divadlo Radka 

Brzobohatého, konkrétně na muzikálové představení 

Tančírna.  

Cestou jsme vyzkoušeli několik společenských her, od-

měněné vždy bavorským preclíkem. 

Představení bylo o tanci a prostřednictvím něho o něko-

lika generacích od období 1. republiky až po rozdělení 

Československa. Taneční a herecké výkony byly obdivu-

hodné. Divák nezůstal ani na chvíli v klidu. Užili jsme 

spoustu legrace a závěrečný aplaus potvrdil, že se před-

stavení líbilo všem.                                    Radka Zelenková 

ZÁMECKÁ RESTAURACE A HOSPODA NA HŘIŠTI 

Vážení spoluobčané, možná se k vašim uším doneslo, že 

se v Zámecké restauraci a v hospůdce Na hřišti od Nové-

ho roku chystá „něco“ nového. 

Jelikož i k mým uším se donesla už spousta „zaručených 

informací“, rozhodl jsem se touto cestou uvést vše na 

pravou míru. Ke konci roku vyhlásil TJ Slavoj Choltice 

výběrové řízení na nájemce hospůdky na hřišti. Jako 

nájemce výbor Slavoje vybral mě. 

Restaurace Zámek Choltice bude od 4. 1. 2016 do čaro-

dějnic uzavřena. Důvodem je vysoce nákladný provoz 

v zimních měsících.  Restaurace na zámku bude však 

otevřena na všechny tři plesy a dále jsou prostory 

k dispozici po domluvě pro pořádání soukromých či fi-

remních akcí. Naše hospodské služby budete moci využí-

vat v hospůdce Na hřišti, nabídneme vám zde i služby 

restaurační. Kromě rychlého občerstvení, které ke hřišti 

neodmyslitelně patří, si s sebou na hřiště přineseme i 

část zámeckého jídelního lístku. Hospůdku na hřišti spo-

lečně se zámeckým personálem otevíráme ve středu 

6. 1. 2016 od 17 hodin. 

31. 12. 2015 v prostorách Restaurace zámek Choltice pro 

nás všechny pořádáme SILVESTR v retro stylu 60. až 90. 

let, pojďme společně oslavit konec roku a přivítat rok 

nový. Krásné Vánoce a pevné zdraví v roce 2016 přejí 

manželé Rabovi a kolektiv Restaurace zámek Choltice. 

KALENDÁŘ AKCÍ 

• 2. 1. 2016 – Tříkrálová sbírka Choltice (od 14 hodin 

projdou městysem tři skupinky Tří králů 

s doprovodem, jedna skupinka dorazí i do Ledec) 

• 15. 1. 2016  - ples Slavoje Choltice 

• 22. 1. 2016 – Programové setkání s doc. PhDr. Janou 

Bartůňkovou, CSc. na téma Slova v toku roku – pořá-

dá knihovna městyse 

• 5. 2. 2016 – Makrobiotické vaření s Ing. Janou Vo-

lánkovou – pořádá knihovna městyse 

• 12. 2. 2016 – ples SDH Choltice 

• 4. 3. 2016 Živá knihovna – program dopoledne v ZŠ 

Choltice a odpoledne v knihovně – pořádá Knihovna 

městyse Choltice spolu s Ing. P. Ferjenčíkovou za AFS 
 

ÚPRAVA CEN VODNÉHO 

Od 1. 1. 2016 dochází k úpravě ceny vodného za 1 metr 

kubický dodané vody. Nová cena stanovená VaKem Par-

dubice činí 32,09 Kč + DPH zákonem stanovené výše. 

Choltický zpravodaj vydává Úřad městyse Choltice. Autorem 
neoznačených příspěvků je starosta Mgr. Tomáš Bolek. 
Choltický zpravodaj je od 23. 5. 2012 zaregistrován pod 
evid. číslem MK ČR E 20784. V případě zájmu o otištění 
příspěvku kontaktujte předsedkyni sociální komise a komise 
pro informace V. Fižovou (tel.: 721 580 359, e-mail: vendu-
la.fizova@gmail.com) či starostu Mgr. Tomáše Bolka 
(starosta@choltice.cz).  


